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BIJLAGE 2 – Beleidsmatige onderbouwing bij aanleg hockeyvelden DDHC 
 
In onderstaande bijlage treft u het advies van de hockeybond en de beleidsmatige argumentatie 
rondom de aanleg van de twee hockeyvelden van DDHC.  
 
Advies van de hockeybond (hierna: KNHB) 
Het KNHB-bondsreglement uit december 2017 stelt dat competitiewedstrijden van standaardteams op 
een door de KNHB goedgekeurd kunstgrasveld gespeeld moeten worden. De KNHB doet geen 
uitspraken over het soort veld dat aangelegd moet zijn. De bond raadt echter de aanleg van 
semiwatervelden af. De bond geeft in het advies aan (zie bijlage 1) dat er steeds meer watervelden 
aangelegd worden en dat watervelden meer een veldtype wordt waarop iedereen kan spelen.  
 
Water versus zand 
De KNHB geeft aan een groot voorstander te zijn van watervelden voor alle spelers. Er is een 
ontwikkeling gaande binnen de hockeysport dat steeds meer verenigingen richting watervelden gaan. 
Waar tien jaar geleden de watervelden nog een veldsoort was voor de topsport, zijn watervelden 
tegenwoordig steeds meer velden die door alle hockeyspelers gebruikt worden. Dit komt onder andere 
doordat watervelden financieel ook steeds aantrekkelijker worden om aan te leggen, aldus de KNHB.  
Uit onderstaande tabel blijkt dat het aantal aanlegde hockeyvelden in 2018 sterk is toegenomen.  
 
 
 
 
 
 
 
 
Toplaag 
Bij een waterveld zijn er verschillende toplagen mogelijk. De goedkoopste en basisvariant is de 
shockpad. Dit veld kent echter, zo blijkt uit het rapport van de KNHB, een minder goede balstuit (de 
bal stuit weg) en bovendien is de ervaring dat velden met een shockpad meer moeite hebben om het 
water vast te houden en sneller droge plekken vertonen. De afschrijvingstermijn van de shockpad is 1 
cycli, dus ongeveer 10 jaar. Een andere toplaag is de e-layer. De e-layer is duurder in aanleg, maar 
heeft speeltechnische voordelen boven de shockpad. Daarnaast gaat de toplaag van de e-layer 2 cycli 
mee (dus 20 jaar), waardoor dit veld in de exploitatie goedkoper is. Tevens is deze toplaag duurzamer 
dan een shockpad. Uit het rapport van de KNHB blijkt dat verreweg de meeste watervelden die in 
2018 zijn aangelegd een e-layer hebben. Onderstaande tabel geeft inzicht in het soort veld dat in 
2018 bij hockeyverenigingen in Nederland is aangelegd. 
 

 Zand Semi Water Totaal 

E-layer/ET/ECO   54 54 

Shockpad 4  7 11 

 
Beleidsuitgangspunten 
Vanuit het gemeentelijk sportbeleid streven we naar breedtesport in onze gemeente. Hiermee wordt 
bedoeld dat we alle inwoners van onze gemeente de mogelijkheid willen geven om naar behoefte te 
sporten en bewegen. Het beleid is gericht om zoveel mogelijk mensen te laten sporten. Als gemeente 
hebben we geen doelstelling om topsport mogelijk te maken. Bij het faciliteren van sportvoorzieningen 
ligt de nadruk dan ook op voorzieningen die toegankelijk zijn voor een zo groot mogelijke doelgroep.  
 
Basisvoorzieningen 
Als gemeente hebben we de verantwoordelijkheid om de basisvoorzieningen te realiseren voor 
buitensportverenigingen. In het geval van de hockey houdt dit in dat we velden moeten aanleggen en 
onderhouden. Daarbij zijn we verantwoordelijk voor een aantal andere zaken, zoals de eerste aanleg 
van verlichting, goaltjes en het hekwerk. 
 
In het gemeentelijk beleid is geen uitspraak gedaan over welk veldsoort bij hockey een 
basisvoorziening is. Tot op heden zijn er altijd zandingestrooide kunstgrasvelden aangelegd, omdat dit 
altijd de norm was. We zien echter, zoals ook blijkt uit het rapport van de KNHB, dat de hockeysport 
zich steeds meer ontwikkelt richting watervelden. De verwachting is dat deze ontwikkeling zich verder 

 Water Semi Zand 

2018 70 6 16 

2017 36 8 17 

2016 38 8 16 

2015 31 11 22 

2014 25 16 26 
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zal voortzetten en dat tegen de afschrijving van een zandingestrooid veld (15 jaar voor de toplaag) 
steeds meer verenigingen over een waterveld beschikken. De vereniging zou op termijn op een 
achterstand komen staan ten opzichte van andere verenigingen als we wederom een zandingestrooid 
veld aanleggen voor het hoofdveld. Er wordt daarom voorgesteld om als uitgangspunt vast te stellen 
dat een waterveld (met e-layer toplaag) een basisvoorziening is voor een hoofdveld. De vereniging is 
dan in staat om de hoofdteams op water te laten spelen en trainen. Voor de overige velden stellen we 
voor om een zandingestrooid veld als basisvoorziening te behouden. Dit sluit aan bij het gemeentelijke 
sportbeleid dat we inzetten op breedtesport en het streven om sportvoorzieningen voor een zo groot 
mogelijke doelgroep aan te bieden. Een zandingestrooid veld is tevens multifunctioneel bruikbaar, 
bijvoorbeeld voor de onderwijsinstellingen in onze gemeente. Mocht de wens en de ambitie van de 
vereniging zodanig zijn dat zij ook voor de andere velden een waterveld wensen te realiseren, dan 
wordt voorgesteld om de volledige meerkosten voor de aanleg in rekening te brengen bij de 
vereniging middels een huursverhoging. De meerkosten voor de investering zijn dan gedekt in de 
gemeentelijke begroting.  
 


